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§ 90 

Fastställande av föredragningslistan 

Beslut 
Utbildningsnämnden fastställer utsänd föredragningslista med tillägg av punkten 
Politikerinitiativ att behandlas innan punkten Övriga frågor. 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden fastställde utsänd föredragningslista med tillägg av punkten 
Politikerinitiativ att behandlas innan punkten Övriga frågor. 
 
 
- - - - - 
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§ 91 UBN 2018/198 

Återrapportering av andelen legitimerade lärare i 
Nackas skolor 

Beslut 
Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Uppdraget att undersöka vad rektorer vid skolor med låg andel behöriga lärare anför för 
skäl för detta kommer från utbildningsnämnden, april 2018. Överlag är situationen vid de 
grund- och gymnasieskolor där andelen legitimerade lärare understiger Nackas snitt under 
kontroll. De flesta grundskolerektorer bedömer att andelen legitimerade lärare redan har 
ökat eller kommer att öka. De främsta anledningarna till detta är att befintliga lärare 
utbildar sig, att vissa lärare väntar på sin legitimation och att rektorerna redan har rekryterat 
legitimerade lärare. Flera av rektorerna vid gymnasieskolorna berättar också att lärare 
vidareutbildar sig och att vissa väntar på sin legitimation. Utbildningsenheten kommer 
fortsätta att följa utvecklingen av andelen legitimerade lärare vid Nackas skolor. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad 2018-11-22 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden noterade informationen till protokollet. 

Protokollsanteckningar 
Emelie Friberg lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraternas grupp: 
Utbildningsnämnden beslutade i april 2018 att ”ge direktören i uppdrag att återrapportera 
till nämnden vilka orsaker till en låg andel behöriga lärare som rektorerna anger och vilka 
åtgärder som sätts in, efter genomförda kvalitetsuppföljningssamtal med rektorerna på de 
aktuella skolorna”. Utbildningsenheten valde då att fokusera på skolor där andelen 
legitimerade lärare understiger Nackas genomsnitt varför vi ställde fördjupande frågor 
endast till rektorer vid dessa skolor. Socialdemokraterna i Nacka skulle önska att en ny 
sådan uppföljning kunde genomföras men då med fokus på de skolor som anger att det är 
lätt att attrahera legitimerade lärare. På så sätt skulle man få en god förståelse för vilka 
framgångsfaktorer som finns. 
 
Det är också värt att notera att en rektor vid en fristående skola anger bland annat att det är 
svårt att konkurrera lönemässigt med kommunala skolor. Betyder det att kommunala 
skolor har ett bättre utgångsläge för att förbereda våra elever och att fristående skolor 
riskerar att hamna på efterkälken i kvalitet?   En annan anledning som anges är 
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kommunikation och geografiskt läge.  Här har Socialdemokraterna länge påpekat att 
riskerna med att man inte prioriterar att bygga hyresrätter i kommunen. Det är allmänt känt 
att genom de höga priserna på bostadsrätter i kombination med amorteringskraven gör att 
det är svårt för många att få lån till bostadsrätter. Det gör att många människor inte har råd 
att bo i Nacka. Vi har tidigare sett undersökningar av förskolepersonal som anger att 
pendlingsavståndet är för långt då man bor i andra kommuner. Nu ser vi samma tendens 
hos lärarna. Det här bör tas som ett varningstecken på att Nacka kommun kan få problem i 
att rekrytera framöver. 
 
- - - - - 
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§ 92 UBN 2018/199 

Kartläggning av skolornas praoverksamhet 

Beslut 
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsenhetens kartläggning av skolornas 
praoverksamhet och lämnar den vidare till kommunfullmäktige i kommande 
årsredovisning. 

Ärendet 
Utbildningsnämnden fick ett särskilt uppdrag av kommunfullmäktige i Mål och budget för 
år 2018 att kartlägga skolornas praoverksamhet.  
 
Från och med den 1 juli 2018 är tio dagars prao (praktisk arbetslivsorientering) 
obligatoriskt för elever i högstadiets senare årskurser; antingen under årskurs 8 eller årskurs 
9 eller fördelade över båda årskurserna. Utbildningsenheten har på utbildningsnämndens 
uppdrag kartlagt skolornas praoverksamhet. Kartläggningen visar att samtliga 
högstadieskolor har en planering för den lagstadgade praon. De flesta skolor fördelar de tio 
dagarna över både årskurs 8 och 9, övriga sex skolor förlägger praon i årskurs 8. Ingen 
skola väljer att förlägga praon enbart i årskurs 9. Tillhandahållandet av praoplatser är oftast 
ett gemensamt arbete av skola, vårdnadshavare och elever. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad 2018-11-20 

Yrkanden 
Tobias Nässén (M) yrkade bifall till enhetens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden beslutade i enlighet med Tobias Nässéns yrkande. 

Protokollsanteckningar 
Lena Linnerborg lät anteckna följande till protokollet för Liberalernas grupp: 
Liberalerna värnar skolan eftersom utbildning ger makt att hitta sin väg i livet. Ett av 
skolans viktiga uppdrag är att förbereda eleverna för ett framtida yrkesliv. Praon (praktisk 
arbetslivsorientering) är ett sätt för elever att lära sig något om arbetsmarknaden och om sig 
själva. Genom att använda tiden som är avsatt för prao strategiskt kan skolor bredda 
elevers olika erfarenheter av arbetslivet och därmed skapa bättre förutsättningar för alla att 
göra smarta studie- och karriärsval.  
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Den kartläggning som utbildningsenheten genomfört visar att samtliga högstadieskolor i 
kommunen har en planering för att leva upp till skollagens nya krav om lagstadgad prao. 
Det är mycket bra.  
 
Liberalerna kommer att fortsätta arbeta för att skolor i Nacka ska ha bra förutsättningar att 
motverka att elevers studie- och yrkesval begränsas av kön eller av social eller kulturell 
bakgrund. Ett aktivt och målinriktat arbete med såväl prao som studie- och yrkesvägledning 
ger eleverna en bra grund för att ta ställning i frågor som rör den egna framtiden och ska 
därför fungera väl överallt.   
 
 
- - - - - 
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§ 93 UBN 2018/78 

Genomlysning av fritidshemmen 

Beslut 
Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Tjänsteskrivelsen redovisar den genomlysning av fritidshemmen i Nacka som 
utbildningsnämnden beslutat ska ske under året. En sammanställning görs bland annat 
utifrån elevers och föräldrar enkätsvar, observationer av verksamheten och kvalitetssamtal 
med rektorerna.  
 
Den sammantagna bedömningen är att fritidshemmen i hög utsträckning håller god kvalitet 
i Nacka. En utmaning framöver är att legitimationskrav införs för personal som ska ansvara 
för fritidshemmens undervisning i ett läge där det råder mycket stor brist på personer med 
sådan utbildning. En genomtänkt samverkan med skolan bidrar till att verksamheten utgår 
från de olika elevernas behov och intressen. Olika sätt att organisera fritidshemmens 
aktiviteter och indelning av eleverna i grupper är ytterligare exempel på hur god kvalitet kan 
främjas, där fritidshemmet blir ett bra komplement till skolan och bidrar till elevernas 
utveckling och måluppfyllelse. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad 2018-11-26 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden noterade informationen till protokollet. 

Protokollsanteckningar 
Espen Bjordal lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraternas grupp: 
Vi välkomnade genomlysning som nu har gjorts och det är roligt att läsa att det finns delar 
av fritidshemmen som håller god kvalitet.  Det finns dock delar som vi saknar i denna 
genomlysning. Bland annat är en fråga som inte berörs pedagogernas psykosociala hälsa. 
Lärarförbundet visar i en undersökning från 04/18 att de stressrelaterade sjuktalen har 
skjutit i höjden för lärare i fritidshem de senaste åren. I undersökning visar att mer än 
sjuttio procent av alla lärare i fritidshem och fritidspedagoger upplever att deras 
arbetsbelastning är för hög. 15 procent hinner inte ta rast.  Vi saknar också en djupare 
analys över på vilket sett fritidshemmen arbetar för att fullfölja sitt uppdrag enligt 
läroplanen. 
 
Problembilden kvarstår att det på vissa fritidshem i Nacka finns grupperna på över 60-70 
barn och då är det 3 vuxna som arbetar med gruppen, i flera fall är det ingen av dem som 
har någon formell utbildning för fritidshem. Fritidshemmens personal används också 
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många gånger även som resurser på förmiddagen i klassrummet och blir därför trötta redan 
när deras huvuduppdrag börjar på eftermiddagarna. 
 
Det är anmärkningsvärt och vi saknar en förklaring till varför det är en sådan stor skillnad 
mellan kommunala och privata fritidshem i flera kategorier. Friskolor en betydligt lägre 
andel lärare (8%) med pedagogiskutbildning än kommunala skolor i Nacka (25% )? Blir det 
här verkligen rättvist och varför blir det så här? Är det likvärdigt? Socialdemokraterna skulle 
önska att man uppmärksammade den här skillnaden och tog reda på varför det är så här? 
Upplever fristående fritidshem att det finns ett problem för dem att behålla personal? Är 
lönerna för låga? Var tar pengarna vägen och påverkar det här kvaliteten för våra barn. 
Innebär det här att barn i fristående skolor inte får samma pedagogiska lärande och 
utveckling som barn i kommunala och vad betyder det för likvärdigheten? 
 
Fritidshemmen har svårighet att rekrytera personal och därför bör vi i utbildningsnämnden 
ta frågan på större allvar och inte bara vara nöjd med situationen. Vi måste därför ha en 
tydligare bild av vad som sker på Fritidshemmen. Vi skulle därför vilja se en utbrytning av 
siffrorna för fritidshemmen. Är det så att även här spelar checken en avgörande roll? 
Socialdemokraterna tycker inte att vi ska nöja oss med att ha okej fritidshem, vi tror att vi 
som kommun har alla förutsättningar att bli en föregångskommun för fritidshemmen. Bra 
fritidshem motverka mobbning, trakasserier och våld samt bidrar till ökad måluppfyllelse i 
skolan och socialdemokraterna menar att åtgärder behöver vidtas för att fritidshemmen i 
Nacka inte ska utarmas. Denna utveckling gäller hela landet men i Nacka är situationen 
extra alarmerande. Socialdemokraterna i Nacka ser det därför som en nödvändighet att 
åtgärder vidtas för att säkerställa kvaliteten i eftermiddagsverksamhet, både vad det gäller 
barnens situation och personalens utbildning. 
 
Anne Wetterling lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiets grupp: 
I Nacka kommun är det, kommunstyrelsens verksamhetsutskott (KSVU) som är ansvarig 
huvudman för fritidshemmens dagliga verksamhet, vilket inkluderar exempelvis frågor som 
stöd till elever, fortbildning och rekrytering av personal. Utbildningsnämnden är ansvarig 
för finansiering, kundval, uppföljning och utvärdering. Syftet med genomlysningen är att ge 
en samlad bild av kvaliteten i verksamheten, Miljöpartiet anser att det är en betydande brist 
att fritidspedagogerna (alternativ grundlärare med inriktning mot arbete i fritidshem) 
synpunkter inte alls redovisas. 
 
Strukturen med öppnings - och stängnings fritidshem påverkar i hög grad fritidspedago-
gernas möjligheter till att erhålla heltidstjänster. Denna struktur påverkar i hög grad också 
eleverna, eftersom personalkontinuiteten vid dessa tidpunkter blir mycket låg. Undervis-
ningen i fritidshemmet handlar om en helhet av omsorg, utveckling och lärande. Språk och 
kommunikation, skapande och estetiska uttrycksformer, natur och samhälle, lekar, fysiska 
aktiviteter och utevistelse. Om fritidspersonalen ska kunna erbjuda en tillräckligt bra 
verksamhet, så måste de kontinuerligt ha tillgång till ”egen” planeringstid. Genomlysningen 
informerar om att det finns olika sätt att organisera fritidshemmens aktiviteter och 
indelning av eleverna i grupper. Men det finns ingen redovisning av hur dessa organisa-



 
12 (29) 

 6 december 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Utbildningsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

tionsmodeller ser ut, Miljöpartiet hade här önskat ett tydliggörande och som också 
inkluderade fritidspersonalens synpunkter. 
 
Barn och ungdomars psykiska ohälsa har enligt många rapporter ökat, studier har visat på 
att både lärare och elever mår och presterar bättre om halvklassundervisning existerar som 
komplement till helklassundervisningen, denna aspekt tas inte alls upp. Gruppstorleken 
påverkar också givetvis elevernas psykiska och fysiska hälsa, men det finns inte uppgifter 
om elevernas vistelsetider, därför så går det inte att påvisa elevgruppernas faktiska storlek, 
detta är inte godtagbar situation om kommunen har som mål att eleverna ska erhålla en bra 
fritidshemsverksamhet. 
 
Inom den öppna fritidsverksamheten(fritidsklubbar) är det en lägre andel som uppger att 
de känner sig trygga och en viss nedgång kan noteras mellan 2016 (77 procent) och 2018 
(69 procent). Den reguljära fritidsverksamheten och den öppna fritidsverksamheten har 
närmat sig varandra i snabb takt och denna utveckling bör granskas. En utmaning framöver 
är att legitimationskrav införs (Från och med den 1 juli 2019)för personal som ska ansvara 
för fritidshemmens undervisning. Nöjda fritidspedagoger kan fungera som ambassadörer 
och marknadsföra Nacka kommuns fritidshemsverksamhet. 
 
 
- - - - - 
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§ 94 UBN 2018/4 
UBN 2018/5 

Tillsyn och insyn i förskola och pedagogisk omsorg 
hösten 2018 

Beslut 
Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Ärendet beskriver regelbunden tillsyn och insyn som utförts i förskolor och pedagogisk 
omsorg under hösten 2018 samt uppföljningar av påtalade brister och sanktioner som getts 
vid tillsyn och insyn våren 2018. På uppdrag av utbildningsnämnden har kontrollsamtal 
genomförts med Välfärd skola utifrån att ett flertal förskolor hade brister i det systematiska 
säkerhetsarbetet våren 2018.  
 
Förskolor och pedagogisk omsorg håller generellt god kvalitet inom det pedagogiska 
området. I ett flertal förskolor och pedagogisk omsorg har lek- och lärmiljön utvecklats, 
bland annat på grund av att kunskapen och förståelsen för lärmiljöns betydelse för barns 
lärande och utveckling har ökat. Anordnare av pedagogisk omsorg har utvecklat sitt 
systematiska kvalitetsarbete. Vid uppföljning av tidigare tillsyn och insyn har alla huvudmän 
åtgärdat bristerna. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad 2018-11-25 
Bilaga 1. Allmänt om tillsyn och insyn 
Bilaga 2. Sammanställning av brister 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden noterade informationen till protokollet. 

Protokollsanteckningar 
Emelie Friberg lät anteckna följande för Socialdemokraternas grupp: 
I de områden som ska kontrolleras av insyn och tillsyn ingår bland annat lokalerna. I 
”Allmänt om tillsyn och insyn” står det att Lokalerna ska vara trygga, säkra och 
hälsosamma för barn att vistas i. 
 
I KSVU den 2018-11-27 i samband med att Affärsplanen Välfärd Samhälle och Skola 
presenterades så noterades det att det finns en problematik med städningen av skolor och 
förskolorslokaler som har fortgått länge. Lokalerna sköts inte på ett sådant sätt som kan 
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förväntas av kommunen. Det är städbolagen som rapporterar att lokalerna som drivs av 
Rikshem är i sådant skicka att en fullgod städning inte är möjligt, samma sak gäller 
äldreboenden. Här brister det i Rikshems hantering av lokalerna. Man prioriterar helt enkelt 
inte att underhålla och utveckla lokalerna på ett sådant sätt som gör att städbolag kan 
genomföra en fullgod städning. Det i sin tur skapar ökad risk för att sjukdomar sprids i 
skolorna vilket påverkar både barn och föräldrar. Trotts att det här omnämndes vid KSVU 
så verkar det inte framgå till utbildningsnämnden/enheten. Eftersom det är 
utbildningsnämndens uppgift att se till att lokalerna är hälsosamma för barn att vistas i så 
skulle Socialdemokraterna önska att frågan undersöks och att utbildningsnämnden får en 
bättre dialog med Välfärd Skola. 
 
Socialdemokraterna har redan vid försäljningen av våra välfärdsfastigheter till Rikshem 
påpekat att en utförsäljning bara är kortsiktiga pengar och kan liknas vid kommunens egna 
”SMS-lån” samt att det finns en risk att man ”tappar rådighet för hur skolor ska utvecklas”. 
(Khashayar Farmanbar (S), NVP, 27 april 2016). Det här är en tydlig markering att så sker. 
 
- - - - - 
  



 
15 (29) 

 6 december 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Utbildningsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 95 UBN 2018/79 

Statistik nyanlända elever november 2018 

Beslut 
Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Utbildningsenheten rapporterar antalet nyanlända i grundskola och gymnasieskola tre 
gånger per år. Antalet nyanlända elever i grundskolan är nu på samma nivå som under 
vårterminen från att i september ha varit mycket lägre. Skillnaden beror på att ett stort antal 
elever inte var registrerade för nyanländresurs i elevregistret. Två procent av Nackas 
grundskoleelever är nyanlända. Gymnasieskolans antal är i princip oförändrat jämfört med 
september. En grundskola har markant ökat antalet nyanlända elever såväl som andelen 
nyanlända i förhållande till det totala antalet elever jämfört med vårterminen. Samtidigt har 
en grundskola markant minskat såväl antalet nyanlända elever som andel nyanlända av 
totalt antal elever. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad 2018-12-05 
Bilaga. Tabeller och diagram över antal nyanlända i Nackas skolor 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden noterade informationen till protokollet. 
 
 
- - - - - 
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§ 96 UBN 2018/153 

Internbudget för utbildningsnämnden år 2019 

Beslut 
1. Utbildningsnämnden beslutar fastställa tilläggsbelopp och resurs för nyanlända 

enligt bilaga 2 till tjänsteskrivelsen. 
2. Utbildningsnämnden beslutar fastställa internkontrollplan enligt bilaga 3 till 

tjänsteskrivelsen. 
3. Utbildningsnämnden beslutar fastställa språkförstärkning enligt bilaga 5 till 

tjänsteskrivelsen. 
4. Utbildningsnämnden beslutar fastställa strukturtillägg enligt bilaga 6 till 

tjänsteskrivelsen. 
5. Utbildningsnämnden beslutar fördela budget för nämnd-, myndighets- och 

huvudmannauppgifter enligt tjänsteskrivelsen. 

Ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade den 19 november 2018 om mål och budget inklusive 
checknivåer för år 2019. Utbildningsnämndens budget fastställdes till 2 886,9 miljoner 
kronor, 2 584,3 miljoner kronor avser checkar och 302,6 miljoner kronor övriga kostnader.  
 
Utbildningsnämnden ska i sin internbudget fördela resurser utöver checkramen och fatta 
beslut om plan för internkontroll. Utbildningsnämnden fastställer uppföljnings- och 
utvärderingsplanen i februari stället för i samband med internbudgeten eftersom underlag 
för vad som ska ingå i planen ännu inte är redovisade. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad 2018-12-03 
Bilaga 1. Check- och ersättningsbelopp samt avgifter 2019 
Bilaga 2. Tilläggsbelopp och nyanländresurser år 2019 
Bilaga 3. Internkontrollplan utbildningsnämnden 2019 
Bilaga 4. Budget utbildningsnämnden 2019 
Bilaga 5. Sammanställning språkförstärkning förskolor 2019 
Bilaga 6. Sammanställning strukturtillägg grundskolor 2019 

Yrkanden 
Tobias Nässén (M) yrkade bifall till enhetens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden beslutade i enlighet med Tobias Nässéns yrkande. 



 
17 (29) 

 6 december 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Utbildningsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Protokollsanteckningar 
Espen Bjordal lät anteckna följandet till protokollet för Socialdemokraternas grupp: 
Nacka kommun är en bra kommun att verka och leva i och vi rankar oss bra som 
skolkommun, detta mycket tack vare många engagerade lärare, skolledare och kompetenta 
föräldrar. Många av delarna i budgeten är bra men för att möta de utmaningar vi står inför 
är detta inte tillräckligt. Vi socialdemokrater tror att vi har alla förutsättningar att 
tillsammans skapa världens bästa skola i Nacka. Världen bästa skola är en skola som visar 
goda resultat, ger förutsättningar för friska lärare och rätten till alla barn att få en likvärdig 
pedagogisk omsorg. 
 
Socialdemokraterna vill bland annat investera i en utökad förskoletid till 30 timmar för alla 
elever. Det är varje barns grundläggande rättighet att få delta i förskolans pedagogiska 
verksamhet på samma villkor som sina vänner. Och vi socialdemokrater är inte ensamma 
om att uppmärksamma vikten av den här frågan. Andra social liberala partier som 
Liberalerna driver den här frågan på riksnivå vilket vi socialdemokrater i Nacka är glada för.    
Arbetsbelastningen för lärarna i fritidshemmen är för hög, elevgrupperna stora, lokalerna är 
inte anpassade för verksamheten och tiden för planering saknas. Vi föreslog därför i vår 
budget att införa ett Fritidslyft där vi vill att personalen ska ge de bästa förutsättningarna att 
våra barn ges möjlighet att utveckla sina förmågor och intressen genom ett lekfullt lärande.  
 
För oss socialdemokrater är det viktigt att alla elever ska ges likvärdiga möjligheter att 
lyckas i skolan oavsett bakgrund. Det kräver att skolan anpassar undervisningen och 
lärmiljön efter elevens behov men också att skolan har rätt förutsättningar att göra det. En 
av socialdemokraterna politiska grundpelare är en bra skola, för alla. Och för att se till att så 
många som möjligt har samma förutsättning att lyckas i skolan föreslog socialdemokraterna 
i senaste budgetförhandling en utökning av Likvärdighetsgarantin men också att den 
behöver ses över. Detta röstades dock ner av allianspartierna. 
 
 
- - - - - 
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§ 97 UBN 2018/200 

Beslutsattestanter 2019 för utbildningsnämnden 

Beslut 
Utbildningsnämnden utser Susanne Nord, utbildningsdirektör som ordinarie 
beslutsattestant i enlighet med bilaga till tjänsteskrivelsen. 

Ärendet 
Utbildningsdirektör Susanne Nord utses som ordinarie beslutsattestant och enhetschef 
Lotta Valentin samt controller Magnus Blomberg utses till ersättare för 
utbildningsnämndens ansvar 12100-129XX enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen. Enligt 
kommunens redovisningsreglemente ska nämnderna varje år fatta beslut om ordinarie 
beslutsattestanter samt vid behov om ersättare för dessa. Utbildningsnämnden föreslås 
besluta att utse ordinarie beslutsattestant. Det är endast den ordinarie beslutsattestanten 
som har rätt att vidaredelegera beslutanderätten inom sitt ansvarsområde, dvs. rätt att 
besluta om alla lägre nivåers attesträtt. Delegationsbesluten ska anmälas till nämnden. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad 2018-11-21 
Bilaga. Beslutsattestanter år 2019 för utbildningsnämnden 

Yrkanden 
Tobias Nässén (M) yrkade bifall till enhetens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden beslutade i enlighet med Tobias Nässéns yrkande. 
 
 
- - - - - 
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§ 98 UBN 2018/196 

Ramar och förutsättningar för upphandling av turbundna 
resor 

Beslut 
Utbildningsnämnden beslutar att Nacka kommun ska upphandla turbundna resor och 
skolskjuts för barn och vuxna i kommunen i enlighet med denna skrivelse.  
 
Utbildningsnämnden beslutar att tilldelningsbeslut för utbildningsnämndens räkning 
delegeras till enhetschef. 

Ärendet 
Syftet med upphandlingen är att säkerställa att kommunen kan ombesörja tjänsten 
turbundna resor för barn och vuxna med behov av dessa transporter. Befintligt avtal är 
upphandlat genom Stockholms Inköpscentral (STIC) och löper ut 2019-06-30. Nu föreslås 
att Nacka kommun, genom Inköpsenheten, själva genomför upphandlingen. 
Upphandlingen genomförs med ett öppet förfarande. Avtal kommer att ingås med en (1) 
leverantör och föreslås löpa på två år med möjlighet till maximalt två års förlängning. Det 
sammanlagda värdet för avtalet, inklusive förlängning, är cirka 120 miljoner kronor. 
Prissättningen i den nya upphandlingen föreslås vara en rörlig prismodell då den anses vara 
mera kostnadseffektiv samt ge ökad flexibilitet vid förändringar i resenärernas behov.  
 
Ärendet kommer att behandlas i utbildningsnämnden, socialnämnden och äldrenämnden. 
Tilldelningsbeslut delegeras till enhetschef som företräder respektive nämnd, detta för att 
kunna bibehålla upphandlingssekretessen då nämnderna sammanträder vid olika tillfällen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad 2018-11-23 

Yrkanden 
Tobias Nässén (M) yrkade bifall till enhetens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden beslutade i enlighet med Tobias Nässéns yrkande. 
 
 
- - - - - 
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§ 99 UBN 2018/198 

Riktlinje gällande placering vid förskoleklass och 
grundskola 

Beslut 
Utbildningsnämnden beslutar om riktlinjer vid placering i förskoleklass och grundskola i 
enlighet med bilagan till tjänsteskrivelsen. 

Ärendet 
Mot bakgrund av den laglighetsprövning som skett av kommunens modell vid urval till 
kommunala skolor, föreslås att utbildningsnämndens riktlinje ändras. Jämfört med nu 
gällande riktlinje utgörs den huvudsakliga förändringen i den föreslagna riktlinjen av hur 
relativ närhet mäts då urval behöver göras till en kommunal skola. I den föreslagna nya 
riktlinjen är den alternativa skola som mätningen görs mot alltid elevens närmaste eller näst 
närmaste kommunala skola.   

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad 2018-11-26 
Bilaga 1. Förslag till ny riktlinje 
Bilaga 2. Senaste beslutade riktlinje (december 2017) 

Yrkanden 
Tobias Nässén (M) yrkade bifall till enhetens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden beslutade i enlighet med Tobias Nässéns yrkande. 

Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraternas grupp: 
Vi i Socialdemokraterna ser positivt på att kammarrättens dom nu fastställs. Antagningen 
till skolan måste vara jämlik och att ha ett urvalssystem som enkelt kan manipuleras genom 
att göra taktikval har vi länge varit skeptiska till och vi är därför nöjda att man nu ändrar 
definitionen av den alternativa skolan. Ett system där de som har vetskap om systemet 
gynnas på andras bekostnad är inget bra system. 
Även om detta urvalssystem är bättre än det tidigare så skulle vi som första urvalskriterium 
vilja se syskonförtur i syfte att underlätta för föräldrar vid hämtning och lämning genom att 
se till att syskon kan gå på samma skola om så önskas. 
 
- - - - - 
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§ 100 UBN 2018/82 

Översyn av om båda vårdnadshavarna ska signera 
kontrakt inför placering i förskola, pedagogisk omsorg 
och fritidshem 

Beslut 
Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
I april 2018 beslutade utbildningsnämnden att om barnets vårdnadshavare är folkbokförda 
på olika adresser och barnet bor växelvist ska båda vårdnadshavarna signera kontraktet för 
att acceptera plats i förskola, pedagogisk omsorg eller fritidshem. Vidare avsåg 
utbildningsenheten att återkomma till utbildningsnämnden gällande frågan om att även 
vårdnadshavare som är folkbokförda på samma adress skulle signera kontraktet. Skälet till 
att utreda frågan vidare var att säkerställa att de administrativa rutinerna skulle fungera 
effektivt. Utbildningsenheten har under hösten utrett den frågan. 
 
Utredningen visar att anordnarna kommer att få ett betydande merarbete eftersom 
verksamhetssystemet Nacka24 inte ger det stöd som behövs för att administrationen ska 
fungera på ett effektivt sätt. Det gäller framför allt vid utskick av erbjudande samt 
påminnelsefunktionen då vårdnadshavare inte svarat på ett erbjudande. Det innebär att 
placeringsprocessen skulle ta betydligt längre tid än vad den gör idag om vårdnadshavare 
med gemensam folkbokföringsadress ska acceptera platsen var och en för sig. 
 
Mot den bakgrunden föreslår utbildningsenheten att inga förändringar görs i regelverket 
gällande accepterande av plats och signering av kontrakt för förskola, pedagogisk omsorg 
eller fritidshem. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad 2018-11-26 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden noterade informationen till protokollet. 
 
 
- - - - - 
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§ 101 UBN 2018/189 

Yttrande över detaljplan för Dalvägen-Gustavsviksvägen 
i sydöstra Boo 

Beslut 
Utbildningsnämnden beslutar att anta yttrande över detaljplan för området Dalvägen-
Gustavsviksvägen i sydöstra. 

Ärendet 
Utbildningsnämnden har av planenheten inbjudits till att lämna remissvar på förslag till 
detaljplan för Dalvägen-Gustavsviksvägen i sydöstra Boo. Utbildningsnämnden lämnar 
synpunkter på förslaget i de delar som berör nämndens ansvarsområde. 
 
Samråd för detaljplanen Dalvägen-Gustavsviksvägen pågick sommaren 2015. Under och 
efter samrådstiden inkom synpunkter beträffande fördelning av kostnader, vägarnas 
standard samt föreslagna avstyckningar och förtätningar med parhus, radhus och 
flerbostadshus. Planenheten har därför gjort bedömningen att ett nytt samråd behöver 
genomföras med två alternativa planförslag. Där alternativ ett omfattar 270 nya bostäder 
och alternativ två omfattar 390 nya bostäder. Liksom i det tidigare förslaget föreslås en 
förskola som rymmer 160 platser. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad 2018-11-26 
Bilaga. Förslag till Yttrande över detaljplan för Dalvägen-Gustavsviksvägen i sydöstra Boo 

Yrkanden 
Tobias Nässén (M) yrkade bifall till enhetens förslag till beslut. 
 
Espen Bjordal (S) yrkade bifall till enhetens förslag till beslut med följande tillägg till 
yttrandet: ”Vi eftersträvar giftfri miljö för nackaborna, och naturligtvis även de minsta 
nackaborna som går på förskolor i vår kommun. Med tanke på tidigare användning av 
marken och risken för miljögifter anser utbildningsnämnden att marken ska undersökas 
noggrant och att lämplig sanering av marken genomförs innan någon förskola upprättas 
där.” 
 
Tobias Nässén (M) yrkar avslag på Espen Bjordals tilläggsyrkande. 
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Beslutsgång 
Med avslag på Espen Bjordals tilläggsyrkande beslutade utbildningsnämnden i enlighet med 
Tobias Nässéns yrkande att bifalla enhetens förslag till beslut. 
 

Protokollsanteckningar 
Espen Bjordal lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraternas grupp: 
Socialdemokraterna förslog redan i kommunstyrelsen 2016 att marken behöver saneras.  
Den aktuella detaljplanen och förskolan gränsar till detaljplanen Dalkarlsängen. För 
detaljplanen är den avgörande frågan huruvida den i den angränsande och planerade 
detaljplanen belägna Bootippen kan utgöra hälso- och säkerhetsrisker på grund av det avfall 
som utan giltiga tillstånd har deponerats i Bootippen sedan 1930-talet. Avfall som under 
nära 80 år utan nödvändiga tillstånd tippats i Bootippen är exempelvis latrin och 
hushållsavfall, jord, stubbar och sprängsten från bygget av Värmdöleden, schaktmassor från 
lednings- och schaktarbeten, sediment från Bagarsjön, sopsand och slam från rensbrunnar, 
asfalt, tegel, betong, trä, bildäck och plast. Även andra föroreningarna gör området bara 
lämpligt för mindre känslig markanvändning. Framför allt är det risken för spridning och 
negativ hälsopåverkan av cancerogena PAH som inte kan uteslutas. 
 
 
- - - - - 
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§ 102 UBN 2018/197 

Ändringar i utbildningsnämndens delegationsordning 

Beslut 
1. Utbildningsnämndens beslutar att punkterna 14.4-14.6, 14.9, 14.10 och 14.15 i 

nämndens delegationsordning upphävs från och med den 1 februari 2019 under 
förutsättning att kommunstyrelsen beslutar om motsvarande införande i sin 
delegationsordning. 

2. Utbildningsnämnden beslutar att nämndens delegationsordning revideras från och 
med den 1 januari 2019 i enlighet med vad som anges i bilaga 1 till tjänsteskrivelsen. 

Ärendet 
Ärendet avser utbildningsenhetens senaste översyn av utbildningsnämndens 
delegationsordning. Ett antal förslag till ändringar föreslås, som främst syftar till ökad 
tydlighet och effektivitet vad gäller delegationsbeslut. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad 2018-11-28 
Bilaga 1. Förslag till ändringar i delegationsordningen: alla ändringar i beslutspunkt 2 
markerade   
Bilaga 2. Delegationsordning, med samtliga föreslagna ändringar införda (beslutspunkt 
1+2) 
Bilaga 3: Nu gällande delegationsordning 

Yrkanden 
Tobias Nässén (M) yrkade bifall till enhetens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden beslutade i enlighet med Tobias Nässéns yrkande. 
 
 
- - - - - 
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§ 103 

Aktuell information 

Beslut 
Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Utbildningsnämnden får information om: 

- Vittra Saltsjö-Boo som är en f-9 skola har beslutat att inte fortsätta driva skolan i 
Orminge, verksamheten upphör sommaren 2019. 

- SKLs Öppna jämförelser visar återigen att skolorna i Nacka har bland de bästa 
resultaten av samtliga 290 kommuner. 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden noterade informationen till protokollet. 
 
 
- - - - - 
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§ 104 

Anmälan av delegationsbeslut 

Beslut 
Utbildningsnämnden tar del av anmälda delegationsbeslut. 

Ärendet 
Utbildningsnämnden tar del av följande delegationsbeslut: 
Ärende (namn och dnr) Beslutsfattare Beslutsdatum 
Omsorg på obekväm tid: 
12 st beviljade, 1 avslag  
(UBN 2018/3) 

Weronica Jahnfors 2018-09-01—
2018-10-31 

Avslag skolskjuts UBN 2018/44–38 Elin Appel 2018-11-23 
Avslag dispens utökad tid på förskola 
UBN 2018/13–18 

Elin Appel 2018-11-27 

 

Handlingar i ärendet 
Sammanställning delegationsbeslut daterad 2018-11-29 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden tog del av anmälda delegationsbeslut. 
 
 
- - - - - 
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§ 105 

Anmälningar 

Beslut 
Utbildningsnämnden tar del av utsänd anmälning. 

Handlingar i ärendet 
Rekommendation från Storsthlm ”Förslag till nytt samverkansavtal för den 
verksamhetsförlagda delen av lärarutbildningen (VFU)” daterad 2018-06-13 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden tog del av utsänd anmälning. 
 
 
- - - - - 
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§ 106 UBN 2018/213 

Övriga frågor – politikerinitiativ 

Beslut 
Utbildningsnämnden beslutar att ta emot politikerinitiativet: Inventering av hur säkrar vi en 
jämlik kunskapsskola för barn med neuropsykiatriska funktionsnedsättningar (NPF) och 
överlämnar det till utbildningsenheten för beredning. 

Ärendet 
Espen Bjordal (S) lämnar politikerinitiativ: ”Inventering av hur säkrar vi en jämlik 
kunskapsskola för barn med neuropsykiatriska funktionsnedsättningar (NPF)?” 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden beslutade att ta emot politikerinitiativet: Inventering av hur säkrar vi 
en jämlik kunskapsskola för barn med neuropsykiatriska funktionsnedsättningar (NPF) och 
överlämnade det till utbildningsenheten för beredning. 
 
 
- - - - - 
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§ 107 

Övriga frågor 

Beslut 
Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Utbildningsnämndens ordförande Tobias Nässén (M) tackar ledamöter, ersättare och 
tjänstemän för ett gott samarbete under mandatperioden. Utbildningsnämndens 2:e vice 
ordförande Espen Bjordal (S) tackar ordförande för gott samarbete. 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden noterade informationen till protokollet. 
 
 
- - - - - 
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